
Protokoll 
 
Styrelsemöte Karlskoga Golfklubb 

 
Datum: 2024-06-24 
Tid: kl. 18.00 
Plats: Kansliet, Karlskoga GK 
 
Närvarande: 
Nils Varg  Ordförande 
Bengt Holm  Ledamot 
Christine Granath Ledamot 
Thomas Sättermann Ledamot 
Torbjörn Täpp Suppleant 
Manfred Wasserfaller Suppleant 
Mikael Heiche Adjungerad 
 
 
Dagordning 
 

§1 Mötets öppnande  
 Nils hälsade samtliga närvarande välkomna och förklarade mötet öppnat. 
 

§2 Val av sekreterare 
 
 Styrelsen beslutade att 
 välja Nils Varg att föra protokoll under mötet. 
 

§3 Val av justerare 
 

 Styrelsen beslutade att 
 välja Mikael Heiche att justera protokollet. 
 

§4 Godkännande av dagordning 
 
 Styrelsen beslutade att 
 godkänna dagordningen. 

 
§5 Föregående protokoll 

 
Styrelsen beslutade att 
 godkänna protokoll från Karlskoga GK:s ordinarie styrelsemöte 
 2023-05-13 och lägga den till handlingarna. 

 
§6 Rapport från verksamheten  

 Nils föredrog rapporten från verksamheten, se bifogad bilaga. 
  

 
§7 Ekonomirapport 

Christine gick igenom ekonomirapporterna. 
 

§8 Rapport från banan 



Mikael föredrog rapporten från banan, se bifogad bilaga. Vi skall bestämma 
oss på augustimötet om vi skall satsa på robotar inför nästa år. 
 

§9 Rapport från kommittéer   
 Seniorkommittén har inkommit med minnesanteckning, se bifogad bilaga. Vi 
behöver göra något för att förbättra banskötsel och snabbare spel.  

  
 

§10 Rapport från distriktsstyrelsen 
 
 

§11 Arbetsgrupper styrelsen 
 

Tillgänglighet: 
- 

 
Fastighet:  
Bengt gick igenom inventeringen av fastigheter. 
Diskussion om upplägg och genomförande. Utskick under nästa vecka för att 
komma vidare. Lite svårt med formerna. Hur skall den jobba?  
Vi behöver rotrenovera masterplanen. Sunesson. 

 
Pro: 
- 
 
Organisation: 
 - 

 
 

§12 Åtgärdslistan 
Nils gick igenom och kompletterade åtgärdslistan, se bifogad bilaga. 
 

§14 Övriga frågor 
Hur går det med att flytta ihop bollar på helgerna? Vi jobbar aktivt hela 
veckorna med att sätta ihop bollar för att skapa luckor och bättre flyt på banan. 
 
 

§15 Nästa styrelsemöte, mötets avslutande 
 Nästa styrelsemöte genomförs 19 augusti kl. 18.00. 
 Nils tackade alla närvarande och förklarade mötet avslutat. 
 
 
 

Vid protokollet   Justeras 
 
 
 
Nils Varg    Mikael Heiche 
 
Planerade möten 2024 
 
2024-08-19 
2024-10-21 
2024-11-28 (höstårsmöte) 



Rapport från verksamheten juni 2024 

Vi är idag 1 694 medlemmar vilket är 22 fler än vid samma tidpunkt 2023 och hela 150 fler än vid 

styrelsemötet i mars.  

Vi har tills idag 12 643 bokade ronder på 18-hålsbanan vilket är en ökning med 25% jämfört med 2023. 

Beläggningsgraden är 51% under tidbokningstid och vi har 3,21 spelare per bokad tid vilket är bra. 

Greenfeeintäkterna på våra båda banor är 34% högre till och 31 maj jämfört med 2023 och 

omsättningen på rangen har ökat med 10%. 

Jag har tagit in Olivia Neander på vardagar under fem veckor i sommar för avlastning. Amelia Fridlund 

jobbar under mina två veckors semester v29-30. Kvar att lösa är min semestervecka i september när jag 

skall på 60-årsfirande inom familjen. 

Karlskoga GK fick tillbaka 131 778 kr i retroaktiv moms i maj, utan förfrågan denna gång.  Jämkningen 

fortsätter första momsperioden på året till och med 2029. 

Jesper Edström och Stefan Gustavsson blev årets första klubbmästare i KM Foursome. Golfveckan 

genomförs vecka 28 som vanligt och det är redan högt tryck på anmälningar. 

Det är enligt uppgift väldigt mycket spel efter tidsbokningen alla dagar i veckan och styrelsen behöver 

planera för några greenfeekontroller ganska omgående. 

Thyras grävde ned fiberslang från parkeringen upp till klubbhuset i början av maj. Jag pratade med 

projektledaren för fiberutbyggnaden under förra veckan och han tror inte de kommer blåsa fiber förrän i 

slutet av året vilket innebär att vi blir uppkopplade tidigast i början av 2025. Arbetet med att dra ny 

matning till den nya transformatorstationen pågår och blir förhoppningsvis klart inom kort då det är lite 

rörigt på parkeringen. Vi inspekterar eventuella skador när arbetet är slutfört vilket kommer meddelas 

och åtgärdas av Karlskoga Energi & Miljö. 

Under nästa vecka byter vi dörren i kiosken och utrustar den med tidlås och dörrstängare så kiosken kan 

vara öppen längre på kvällarna. Jag kommer även sätta upp en kamera med 4G anslutning som spelar in 

vid rörelse och flera skyltar om kameraövervakning. Förhoppningsvis får det önskad effekt.  

Glad midsommar!  

2024-06-19 

Marcus Grimstad 



Banrapport juni 2024 

Jag hade förhoppning om att skadorna efter vintern skulle ha läkt ihop till midsommar men 
tyvärr är vi inte riktigt där än. Greenerna 11-14 och putt är snart ifatt de övriga. Green 7 har fått 
ett eget skötselprogram där vi jobbar med att få bort alger och få in nytt gräs i de bara fläckarna. 
Vi sätter in nya pluggar med bra rotsystem från P-3 banan. Klipphöjden på greenen kommer att 
vara lite högre än normalt, den dressas mer och gödslas mer med järnsulfat och 
ammoniumkväve.  

Fairway har börjat att växa på bra nu när vi har fått regn och om någon vecka så har det mesta av 
vinterskadorna läkt ihop. Tyvärr så dras vi lite med kör och vildsvinsskador fortfarande. Vintern 
var tuff även för bunkrarna så stora stenar och dräneringar har frusit upp. I bunkrarna på hål 1 
och 8 har vi plockat upp stenar stora som kattskallar till traktorhjul  

V27 ska vi jobba med bunkrarna, det ska köras med markvibrator för att trycka ner lera och sten 
samt ny sand påförs där det behövs. Ska vi kunna hålla bunkrarna stenfria i framtiden så måste 
vi göra något. Det finns liners i olika prisklasser men Capillary Concrete som vi har på hål 6 och 
rangen funkar riktigt bra.  
 
På hål 4 tee 57/60 har vi lagt hybridgräs och den är spelklar innan semestergolfen. Som brukligt 
så har vi diverse läckor på stamledningen och annat problem med bevattningen som lagas när 
tid och maskiner finns. 2 åsknedslag så här långt som slagit ut några dekoders till bevattningen.  
 
Vi har gjort en utvärdering av Robot demon, se bifogad rapport. 

Nu är vi full personalstyrka vilket innebär 10+2 feriearbetare. Mycket fokus på grästrimning och 
finish blir det från nu fram till golfveckan. 

Mikael Heiche 

 



 Dagsläge gällande 18-håls banan: 

 

Fairway: 

FW klipps 2-3 gånger i veckan (vardagar) med två klippare. Tidsmässigt tar det 8-9h vid varje 
tillfälle och dieselförbrukningen ligger på ca 30 liter per klippning.  

Vi har två klippare varav den ena är 2-hjulsdriven och den andra 4-hjulsdriven. 

Den 2-hjulsdrivna kan vara svårt att använda på vissa ställen vid blött/halt gräs, dessutom har 
den högre bränsleförbrukning än den 4-hjulsdrivna. 

Båda maskinerna kräver regelbundet underhåll med slipning, olje- samt filterbyten. 

Inom några år behöver, speciellt 2-hjularen bytas ut till en kostnad i dag av ca 1,2 Msek. 

 

Ruff: 

Klipps en gång per vecka och tidsåtgång är i stort sett heltid under tre arbetsdagar med en 
bränsleförbrukning av ca 120 liter per vecka.  

Vi har endast en ruffklippare, men stöttar även till med traktordragen klippare (Snake) som klarar 
av en stor del av gräsytan. 

Ruffklipparen kräver en hel del regelbundet underhåll. 

Klipparens återstående livslängd med aktuellt användningssätt kan vara något år framåt och 
kostnaden för en ny är i dagsläget ca 1,4 MSek. 

 

Bränsle: 

Ovanstående maskiner har dieselmotorer och i dagsläget kostar dieseln ca 18kr/l inkl moms. 
Miljöaspekten framåt kommer mycket troligt att påverka priset uppåt en hel del. (Hörde någon 
EU-parlamentariker som sade att om miljömålen 2030 skall uppfyllas så bör priset närma sig 
40kr/l. 

 

 

  



Hur tar vi oss framåt? 
 
Under en dryg vecka 20-21 testkörde vi en robotklippare, Husqvarna Ceora, där vi provade den 
på fairway 1-5 + 18 samt ruff 2 och 18. 

Klippresultatet kan nog summeras till MVG med snygga klipplinjer och i stort sett inget klippspill 
som låg kvar. Under testperioden räfsades även fairway och klippresultatet har nog aldrig varit 
bättre efter detta arbete ”nu kan man ju räfsa flera gånger under säsong”. 

Som en konsekvens under testperioden klipptes fairway med start på hål 6 och avslutades på 
hål 17 med en klippare. Tidsåtgången för detta var ca 4,5h med en halverad bränsleförbrukning 
gentemot normal klippning. 

Även ruffklippningen gick snabbare, men då det endast var 2 hål som testet gjordes på så är det 
svårt att se minskad tidsåtgång. 

 

Bankvalité. 

En robot har ju inte någon arbetstidslag att följa vilket innebär att både fairway och ruff kan 
klippas 24/7 under hela säsongen med samma resultat. Med de framtagna golfreglerna för detta 
så kan klippning ske under fullt spel utan att störa nämnvärt. Hur detta kan värderas är ju svårt 
att räkna på, men en alltid nyklippt bana bör höja vårt rykte och locka fler gäster. 

 

Robotunderhåll. 

I leasingavtal kommer leverantören med nyservad maskin inklusive trolig årsförbrukning av 
knivar när vi planerar att öppna banan för säsongen. Därefter ska det bara vara för oss att ”trycka 
på start” så påbörjas årets klippning med samma klipplinjer som föregående år avslutades. När 
säsongen är slut så hämtar leverantören tillbaka maskinen för vinterservice/vila. 

Eget underhållsarbete består av att veckovis rengöra maskinen samt byta/flytta knivar.  

Vi eventuellt haveri så skall en ny maskin finnas i drift inom 48h, vilken tillhandahålls av 
leverantören 

 

Konsekvenser. 

Fairway kan troligen klippas till 100% och ruff kanske till 80%. Detta frigör både personal och 
förlänger livslängden på befintliga maskiner. Robotbehovet för detta är troligen 4 maskiner och 
med dessa försvinner behovet av ”manuell” fairwayklippning.  

Den 2-hjulsdrivna fairwayklipparen bör kunna sälja i samband med införandet av robotar. 

Hur stor det av ruffklippningen som dessa 4 robotar också hinner med är svårt att svara på, men 
en grov gissning kan vara 50%.  Resterande ruffklippning bör i så fall kunna göras med befintlig 
”Snake”.  

Gällande ruffklipparen så kan kanske även den avpolletteras och ersättas med två Wentrac, vilka 
är användbara till flera arbeten och då kan även vår Sidewinder avpolletteras.  



GPS-master kan vi troligen klara oss med endast 2 st om de placerar på strategiska platser 
(kullen bakom 2:ans green samt vid gamla 7:ans green). 

 

 
Mjuka frågor. 

Det är svårt att hitta bemanning som gör ett bra/snyggt/effektivt jobb och som också kan 
acceptera säsongsanställning. Robotar sköter sig själva och eventuella justeringar görs enkelt 
via en app. 

Robotar frigör en hel del arbetstid som kan läggas på trimning och finputsning runt banan 
alternativt minskad grundbemanning. 

 

Referenser. 

Har besökt Örebro City/Gustavsvik vilka har gått ”all in” med robotar. På sin 18-håls bana klipper 
robotar allt förutom Tee, Green, Foregreen samt närmaste området utanför Foregreen. De 
klipper även allt runt klubbhuset, men där med ”hemmamaskin” utan GPS. 
Det enda de rekommenderar är: ”Gör inte som vi! Vi sålde av alla maskiner som var knutna till 
ruff och fairway”. Klippresultatet är minst sagt bra! 

De lät leverantören mappa banan och det fanns lite med att önska hur resultaten blev, speciellt 
vissa ställen i ruffen. 

 

Vad önskar vi? 
 

Det skulle vara bra med ett tidigt inriktningsbeslut från styrelsen ATT vi ska gå för robotar. 

Skälet är att vi då redan i höst kan påbörja arbetet med att dra fram el till lämpliga 
laddningsplatser samt till GPS-antenner. 
 
Parallellt med detta bör någon räkna på ekonomin för detta (drift/underhåll/(personal)). 

Budgetoffer från lämplig leverantör (Nerike Skog&Trädgård) bör också tas in. 

Om vi startar med två robotar bör vi kunna klippa fairway 1–6 och 15, (16), 17 samt 18, vilket 
innebär att resterande fairway kan klippas med endast en klippare (fairway 1-5+18 belägger 
teoretiskt en robot till 56% av ett dygn). 
Om fairway klipps tre dygn/vecka så finns resterande dygn tillgängligt för ruffklippning, vilket 
även till viss del hinns med under fairwaydygn. Om två robotar hinner klippa all ruff på samma 
hål som fairwayklippningen görs kan vara lite tveksamt, men om vi endast klipper någon form av 
bredare semiruff så minimeras tidsåtgången för ruffklippning/snake.  

Ökar vi därefter med ytterligare robotar (två stycken) kommer troligen att undvika all bemannad 
fairwayklippning samt kanske 70-80% av ruffklippningen. 
 
 



Minnesanteckningar från Seniorkommitténs möte 20240522  

 
Närvarande: 
 

Manfred Wasserfaller , Leif Herlufsén , Mats-Olov Engström , Per-Anders Fors , 
Thomas Sättermann samt Bo Lindstedt 
 

Ej närvarande: Marga Carlsson 
 

 
Ekonomi & Priser: 
 

• Det blir fler priser i singeltävlingarna och färre i Order of Merit. 
 

• Priser i Order of Merit bestämmes efter avslutad säsong. 
 

• Vi diskuterade ev förändringar i årets Order of Merit men beslutade att vi 

låter den vara som den var ifjol då vi ser att det blir för mycket 
handpåläggning och låter istället GIT sköta det åt oss. 

 
• Beroende av deltagarantalet vid singeltävlingarna fördelas priser enligt 

följande: 

 
5 priser vid 80 deltagare eller fler 

4 priser vid 50-79 deltagare 
3 priser vid mindre än 50 deltagare 

 

• Beroende av deltagarantalet vid partävlingar fördelas priser enligt 
följande: 

 
3 priser vid mindre än 39 deltagande lag  
4 priser vid mer än 40 deltagande lag  

 
Beroende av hur intäkterna ser ut kan prissumman variera från 

gång till gång.  
 

Måndagsgolfen: 
 

• Nya tävlingsbestämmelser inkl spelprogram för 2024 finns nu att se på 

klubbens hemsida under klubben/senior. 
 

• Måndagsgolfen är öppen för alla från och med 13 års ålder. 
 

• Vi beslutade om att skicka ut ett ” Nyhetsbrev ” för att marknadsföra 

tävlingen bättre. 
 

• Vi kommer att göra en arbetsfördelning för Måndagsgolfen för att på det 
sättet avlasta övrig personal så mycket som möjligt.  
 

• Ev behövs det hjälp med vattentågen om det torra vädret håller i 
sig.  

 



• Arbetsfördelningen vid måndagsgolfen fungerar bra  

 
• Vi måste hjälpas åt med att försöka skynda på spelet vid 

måndagsgolfen då det finns alldeles för långa rondtider. 
 
 

 
 

Nästa möte: 
 

• Måndagen 20240822 kl 15:00,Mats-Olov fixar fikabröd 

 
         Seniorkommittén // manfred wasserfaller 

 
 
 

 
  

 
 



 Protokoll rådslag/styrelsemöte 
 Örebro Läns Golfförbund  
                                                          2024-05-16 

     
 
 
 
Närvarande: Liselott Abrahamsson 
 Jesper Edström 
 Bo Eriksson 
 Tony Gustafsson 
 Gunnar Holm 
 Tom Korhonen 
 Per Nyberg 
 Jonas Rosengren 
 Ann-Charlott Sundh-Persson 
 
   
§  1   
 

Jonas Rosengren hälsade samtliga välkomna till styrelsemötet.  
 

§  2 
 
 

Föregående mötes protokoll 
Föregående mötes protokoll godkändes. 

§  3 Ekonomi 
Liselott Abrahamsson rapporterade att de olika seriespelen är fakturerade. En del fakturor från 
Regel-& handicapkommittén har kommit. Underlag för SDF-bidragen är inskickade.  
 

§  4 Rapporter 
Tony Gustafsson rapporterade att det uppstått diskussioner om huruvida inspelsronder ingår 
för juniortävlingarna, vilket det naturligtvis gör.  
 
Per Nyberg rapporterade att man haft junioransvarigträff i mitten av april med god uppslutning.  
Tre representanter från Stjernfors GK deltog i mötet ang Trygg Idrott och det framkom att de 
är aktiva inom juniorgolfen.  
 
Magnus Lilja har låtit meddela att det är av största vikt att alla klubbar/anläggningar har en 
handicapansvarig. Ann-Charlott uppdras att skicka ut en förfrågan.  
 
Tom Korhonen rapporterade att han gjort en inventering av vilka paragolfspelare det finns i 
distriktet och som kommer att kontaktas.  
 
Ann-Charlott Sundh-Persson rapporterade att hon intervjuats i direktsändning av Radio Örebro 
angående Nyckelhålet.  
 
Jonas Rosengren rapporterade från mötet angående Trygg Idrott. Alla i styrelsen behöver 
uppvisa ett utdrag ur belastningsregistret.  
 
Jesper Edström förevisar den nya hemsidan som kommer att publiceras live den 20 maj.  
Det hela ser väldigt fint ut. 
 

§  5 Ordförandemötet 
Ordförandemötet är planerat till den 14 juni på Kumla GK. Inbjudan kommer att skickas ut 
inom kort. Tanken är att ordföranden, klubbchef och banchef deltar.  
 
 
 
 



 Protokoll rådslag/styrelsemöte 
 Örebro Läns Golfförbund  
                                                          2024-05-16 

     
 
 
 

§ 6 Övriga frågor 
Då det nu råder olika regler de olika seriespelen beträffande handicap beslutas att alla tävlingar 
som administreras av ÖLGF ska spelas enligt WHS. Handicapbegränsningar är inte OK om man 
inte har flera klasser.  
Edvin Engblom att låtit meddela att man kan spela en scratchtävling på Nora GK den 24 aug. 
Efter diskussion i styrelsen föreslår vi att istället för ett DM spela ett ÖLGF-mästerskap med 
dam- och herrklass. 

  
Vid protokollet Justeras: 
 
 
 
Ann-Charlott Sundh-Persson Jonas Rosengren 
Sekreterare Ordförande 
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